
Stanovska organizacija UJU 
Vabila: 

- KRANJSKO OKRAJNO UČITELJ* 
SKO DRUŠTVO zboruje v ponedeljek, dne 
5. novembra t. 1. v telovadnici kranjske gim* 
nazije s sledečim dnevnim redom: 1. Situ* 
acij.stko poročilo. 2. Predavanja o razvoju, šol* 
stva zadnjih 10 let {tov. Lapajne). 3. Poro* 
bilo o brnski razstavi (tov. Šara bon i. dr.). 
4. Predlogi in slučajnosti. — Pričetek točno 
ob Vi9. uri. Člani in članice, ki dolgujejo za* 
ostalo članarino, naj to poravnajo gotovo do 
prvih dni meseca novembra. 

= UČITELJSKO DRUŠTVO ZA ME* 
STO MARIBOR IN BLIŽNJO OKOLICO 
ima svoj redni občni zbor v sredo 14. novem* 
bra 1928 dopoldne ob Vi9. uri na III. deški 
osnovni šoli z običajnim dnevnim redom. 

= NOVOMEŠKO UČIT. DRUŠTV0 bo 
imelo svoj redni letni občni zbor v soboto 
10. novembra 1928 ob 10. uri dopoldne na 
deški osnovni šoli v Noviem mestu po obi* 
čajnem dnevnem redu. 

= UČIT. DRUŠTVO ZA KOZJANSKI 
OKRAJ ima svoj redni občni zbor dne 10. 
novembra 1928 ob 10. uri v Kozjem s slede* 
čim dnevnim redom: 1. Zapisnik. 2. Dopisi. 
3. Poročilo o pokrajinski skupščini v Celju. 
4. Poročilo društvenih funkcijonarjev. 5. Vo* 
litev novega odbora. 6. Slučajnosti. Polno* 
številne udeležbe pričakuje odbor. 

Poročila: 
+ UČIT. DRUŠTVO ZA MEŽIŠKO 

DOLINO je. zborovalo dne 13. oktobra 1928 
v Prevaljah. 

I. Situacijskio poročilo, a) V srezu je 56 
učiteljev(ie). b) Pri društvu je včlanjenih 56 
učiteljev(ic). c) Zborovanja se je udelcžeilo 
41 članov, t. j.1, 73"2% k č) poroča predsednik 
tov. Feinig: 

Pozdravlja novo vstop i v še člane ter orne* 
nja tovariše, ki so odšli iz našega okraja. 
Povdarja, da je preteklo leta posvečalo naše. 
društvo največjo pažnjo reformi šole; du je 
minulo poskusno leto (organizirane samoiz* 
obrazbe po krožkih; da je imelo društvo 
mnogo povodov z raznimi resolucijami na* 
stopati in jih predložiti pokrajinski skupščini 
v Celju za obrambo pravic našega stainu. 
Uspehov za izboljšanje našega položaja ni 
.bilo zaznamovati, ker so vse akcije, bile naj« 
večkrat samo defenzivna obramba našega 
položaja. V dielu za šolsko reformo in samo* 
izobrazbo učiteljstva smo pozabili na p.rvot* 
ni namen naše stanovske organizacije, t. j . 
na izboljšanj© našega mizernega gmotnega 

položaja. Klicu celjske skupščine po izbolj* 
šanju našega gmotnega položaja in ohranitvi 
uzakonjenih pravic naj posveča društvo v 
prihodnjem letu več pažnje. Ker skušnja uči, 
da se vsa stremljenja za izboljšanje naše 
sumoizobrazbe in izboljšanje našega šolstva 
ne bodo uresničila, dokler ni položaj učitelj* 
stva popolnoma stabilen in naš stan rešen 
skrbi za najprimitivnejše življenje. Nikakor 
ne moremo zapreti oči pred dejstvom, da 
greši tudi današnja politična situacija nad 
šolstvom in našim stanom. 

Nato s.s je prečitala okrožnica poverje« 
ništva UJU v Ljubljani štev. 170. 

Tajnik je prečita! zapisnik zadnjega, zbo* 
rovanja. K točki o okrajni učiteljski knjižnici 
se sklene, naj knjižnični odbor predloži dru* 
štvu neporavnane račune, katere bo društvo 
predložilo v .poravnavo prosvetni oblasti, ki 
ima za to odobren kredit. Nato je bil zapis* 
niik soglasno odobren. 

Tovariš Doberšek poroča o celjski skup* 
ščini, predvsem o delu tiskovnega odseka te 
skupščine. V debato so posegli tovariši Ga« 
beršček, Vrečkov«, Kopriva i. dr. 

Tovariš Kopriva poroča o delu samoiz* 
obraževalnega in pedagoškega odseka na po* 
krajinski skupščini v Celju*. 

Tovariš Gačnik poroča o državni skup» 
ščini v Mariboru in o samoizobraževalnem 
tečaju, Iki se jie vršil koncem meseca v Ljub* 
Ijani. 

V debati, ki je sledila, se je predvsem 
obsojalo, da je centrala v Beogradu vzela 
Radičevo smrt za povod, da se državna skup« 
ščina ni vršila, vkljub temu, da se je naha* 
jalo še mnogo delegatov na dan Radičevega 
pogreba v Mariboru. 

II. Napravili so se sledeči sklepi: 
Državna skupščina naj se v prihodnjem 

letu vrši v Sloveniji ali vsaj v Zagrebu, da se 
zagotovi madaljni dobri razvoj UJU. 

Učiteljsko društvo zboruje v prihodnjem 
letu petkrat, in so se obenem določile teme 
za ta zborovanja. 

Sklicatelji krožkov ostanejo isti kakor 
lansiko leto. 

Odposlala se je brzojavka, v pozdrav 
zbranim Korošcem v Celju. 

II., III., IV. glej slučajnosti. 
V. Slučajnosti. V razpravo je prišlo dej* 

stvo, da na mnogih šolah manjka učiteljev 
radi pomanjkanja kredita, dočim je mnogo 
učiteljev s polno plačo brez službenega me« 
sta. Omenja se, da je baje oblastni odbor v 
Mariboru brez vsakega razpisa podelil neka« 
terim tovarišem štipendijo in jim s tem orno* 
<?oč'.l obisk pedagoške šole v Zagrebu. V de« 
bato so posegli tovariši Gačnik, Doberšek, 
Domnik, Feinig ter se je sklenila sledeča re* 
solucija: 

Učiteljsko društvo za Mežiško dolino 
poziva poverjeništvo UJU v Ljubljani, da 



posreduje pri oblastnih odborih, da so v bo« 
doče vse take in enake podpore pravočasno 
razpišejo, da bo obisk pedagoške šole v Za* 
grcbu omogočen vsakemu učitelju, ki ima za 
to potrebno kvalifikacijo. 

f LITIJSKO OKRAJNO UČITELJSKO 
DRUŠTVO je imelo svoj redni letni občni 
zbor združen z zborovanjem 13. oktobra t. 1. 
na državnem učiteljišču v Ljubljani. 

Statistika: V celem okraju je 116 učnih 
moči. Organiziranih je 86. Od teh je bilo na« 
vzočih 56, t. j . 63-7%. 

Situacijsko poročilo: Tov. predsednik M. 
Pelko otvori občni zbor po enourni preložit> 
vi prvega občnega zbora zaradi pičle ule« 
ležbc. 

Po pozdravu navzočih preide na ogabno 
polemiko dnevnega časopisja obeh struj, ki 
izrabljata prestopke posameznikov, da sra« 
motita in blatita ves stan. Predlaga v imemu 
društva, da organizacija protestira pri ured* 
ništvih proti takemu pisarjenju. 

Da se poživi in poglobi društveno delo* 
vanje, poziva vse članstvo k večjemu zani« 
mianju in sodelovanju. Dan zborovanja naj 
se ne smatra za prosti dan; kdor pa si ga na* 
redi, pokaže samo svojo brezvestnost v sluz« 
bi in brezbrižnost za stanovske zadeve. Več 
kot žalostno je, ako nam je kraj zbirališča 
vzrok udeležbe. 

, Skrb .za pristop novih članov naj pre* 
vzame celokupno članstvo, kjerkoli pride 
nov tovariš. Organizacija pa naj vodi točen 
imenik tudi o neorganizirancih, ki se kaj 'radi 
zatekajo k organizaciji, ako jih Ikaj žuli ter 
kaj radi deklamujejo, kaj vse mora storiti 
organizacija. 

Prečitajo sa dopisi, došli od zadnjega 
zborovanja. Obnovi se sklep, da se za vsako 
neopravičeno odsotnost plača društveni bla* 
giajni 10 Din. Po trikratnem manjkanju brez 
Opravičbe se ga črta. Sprejeto z večino 
glasov. 

Tov. Rostohar predlaga, da ste zboruje v 
začetku in koncem leta skupno, drugače de* 
ljieno po sodnih okrajih — se z večino od* 
kloni. 

Predlog tajnice, da. se zboruje dvakrat 
na deželi, dvakrat v Ljubljani se sprejme. 
Tovarišica Gospodarič«Dolinar predlaga za* 
četek zborovanja, ob 8. uri. 

Tajnica poroča o gibanju članstva v mi* 
nulem letu in o društvenem delovanju. Skup« 
na zborovanja so bila štiri, vmes pa se je 
zbiralo učiteljstvo v krožkih, ki so delovali 
z viečjo ali manjšo živahnostjo. Na zbore« 
vanjih so se 'razmotrivala razna stanovska in 
pedagoškia vprašanja. Na vseh zborovnjih je 
podal glavni tajnik tov. Kobal točne infor* 
macija o delovanju organizacije. 

O organizaciji krožkov je podal smer* 
niče tov. Hreščak. Tovarišica Menaše je raz* 
pravljala o našem gmotnem položaju. Tova* 
rišica L. Pleveljeva pa je poročala o anketi 
učiteljic za gospodinjskcnadaljevalne šole. 

Poročilo o pokrajinski skupščini je po* 
dala tov. Čučkova z apelom na tovarišice, 
naj bi se bolj zanimalo za te letne skupščine, 
ki nudijo boljši vpogled v stanovske zadeve 
in bude zanimanje za stan. O glavni skup* 
ščini je podal poročilo tov. Gabrovšek. 

Blagajniško poročilo tov. Rostoharja je 
bilo izčrpno v detajlih, za kar se mu izreče 
zahvala posebno šle za njegovo varčnost. 

Na njegov predlog se ostane pri stari 
članarini 15 Din mesečno plus 1 Din za pev* 
ski zbor. 

Poživlja pa se zamudnike k rednemu pla* 
čevanju mesečne članarine. 

Volitve se izvrše ma predlog večine z 
vzklikom. Izvoli se stari odbor, ki se izpo* 
polni z dvema novima članoma. 

Izvoljeni so: Matija Pelko, predsedstvo; 
Ev. Tumher, podpredsedstvo; Z. Vrščajeiva, 
tajništvo; R. Rostohar, blagajništvo. Odbor« 
nilki: L. Jevnikiar, Fr. Samec, Helena Menaše, 
Tone Šlibar, M. Čučkova. Namestniki: Leop. 
Pleveljeva, Gospodarič«Dolinarjeva, Zupan« 
čič France, Košmrl Vinko. Pregledovalca ra* 
čunov: Weber Alojzij, Kovačič Makso. 

+ UČIT. DRUŠTVO ZA ŠOŠTANJSKI 
OKRAJ je imelo redni letni občni zbor dne 
13. oktobra 1928 v Šoštanju. 

Situacijsko poročilo: V okraju je 55 učit. 
osn. + 5 mešč. šole. Včlanjenih 55 učit. osn. 
+ 3 mešč. šole. Navzočih 50, t. j . 86%. 

Tov. Martin Vrečko otvori zborovanje 
ter pozdravi predvsem novo člane, katerih 
je 6 v našem okraju. O pokrajinski skupščini 
poroča tov. Kramar, o državni pa tov. Vreč« 
ko. Poročilo, tajnika in blagajnika je bilo 
sprejeto. Učit. domu v Mariboru se nakaže 
800 Din. V gospodarski odsek za Učit. dom 
se izvolijo: Kramar, Gradišnik, Rozman. 

Predavanja: Pri prihodnjem zborovanju 
bo predaval tov. Teuerschuh. 

Volitve: Predsednika in podpredsednika 
se je volilo po listkih, odbornike z vzklikom. 

Izvoljeni so bili; Predsednik Tine Vreč« 
ko, šolski uprav., Šoštanj; podpredsdnik V. 
Stopar, šolski uprav., Velenje; tajnik Franjo 
Rejec, učitelj, Šoštanj; blagajničarka Cilka 
Trobej, učiteljica, Šoštanj; odborniki: Franc 
Hribernik, ravnatelj, Šoštanj, Franc Mlinšdk, 
učitelj, Velenje, Aloj.zij Menhard, šolski 
uprav., Topolšice, Rozman Avgust, šolski 
Uprav., Paka, Kramar Josip, šolski uprav., 
Cirkovce, Trobej Marica, učit. ženskih roč« 
nih del, Šoštanj. Namestnici: Košar Agneza, 
učiteljica, Skale, Janežič Justa, učiteljica, So* 
stanj. Pregled, računov: Pokržnik Ferdo, šol. 
uprav., Skale, Ploš Mihael, učitelj, Velenje. 
Predsednik šoštanjskega krožka: Teuerschuh, 
preds. velenjskenga krožka: Vinko Stopar. 

Predlogi: 1. Tov. Stopar predlaga, da se 
pošlje Učit. domu v Mariboru predlog, da 
vse predmete, katere priporoča članstvu, 
preje dobro preizkusi, ker se ponuja blago 
zelo slabe kvalitete. 2. Sklene se, da morajo 
vsi člani do konca vztrajati pri zborovanju. 

+ OKRAJNO UČIT. DRUŠTVO ZA 
ORMOŠKI OKRAJ je imelo svoj redni letni 
občni zbor dne 13. oktobra 1928 v Ormožu. 

I. Situacijsko poročilo: Število učitelj* 
stva v okraju 63. Število članstva v okraju 
57. Število udeleženoeiv pri zborovanju 41. 

II. Samoizobrazba: Tov. referent za sa* 
moizobrazbo poda poročilo o delovanju sa* 
moizobraževalnih krožkov v preteklem po« 
slovnem letu. Krožek Sv. Tomaž*Rumeč je 
imel tri sestanke, ostali trije krožki pa po 
dva.. Povprečna udeležba je znašala 155%. 

Tov. Vlado Klemenčič je podal globoko 
zasnovan referat o letošnjem samoizobraže* 
valnem tečaju v Ljubljani. S svojim predava* 
njem jie privezal nase pozornost vseh zbore* 
valcev ter žel ob koncu zasluženo priznanje. 
— Delegati so poročali o letošnji pokrajinski 
in državni skupščini UJU ter je bila v zvezi 
s tem sprejeta sledeča .resolucija: Centrala 
UJU naj .izda v bodoče o priliki državne 
skupščine UJU V9em delegatom enake legi* 
timacije. Po vidiranju ob začetku skupščine 
se maj iste vrnejo delegatom. 

III. Šolska reforma. Po splošni debati so 
se soglasno sprejeli sledeči sklepi in reso* 
lucije: 

1. Odločno protestiramo proti nastavitvi 
volonterjev. Država naj nastavi na izp.raz* 
njena mesta učne osebe, katerim naj izplača 
zakonite prejemke. 

2. Pri razvrščanju učiteljstva se naj ozira 
na vse šole enakomerno, in sicer tako, da se 
namesti učiteljstvo v prvi vrsti tam, kjer je 
najbolj potrebno. Opažamo namreč, da so 
učiteljska mesta, po mestih in njih okolici 
polnoštevilno zasedena, drugod pa manjkajo 
učne osebe. 

3. Oblast se naj opozori, da pospeši do* 
stavljanje dekretov novoimenovanim in pre« 
meščenim učiteljem, ker potrebujejo dekreti 
iz Beograda v Slovenijo cel mesec in še več. 

4. Učiteljsko društvo za ormoški okraj 
na žalost konstatira, da organizacija ni imela 
glede uvedbe jesenskih počitnic nobenega 
uspeha. Jesenske počitnice je uvedlo mini'* 
strstvo prosvete samo v mariborski oblasti 
itn še tu delno, sklicujoč Se na § 55. šolskega 
zakona, ki pa jasno pove, da se smejo po* 
čitnice. izpremeniti le po predhodnem zašli* 
šanju krajnega šolskega odbora in učiteljske 
konference, kar pa se ni zgodilo. Zato pozi* 
varno UJU poverjeništvo Ljubljana, da ne 
pusti iz vidika tega vprašanja in stori potom 
centrale v Beogradu vse potrebne korake, da 
se uvedejo zopet na vseh šolah mariborske 
oblasti poletne počitnice, na katere se je 
ljudstvo že privadilo in za katere govorijo 
predvsem pedagoški in higijenični razlogi. 

5. UJU poverjeništvo Ljubljana naj in« 
tervenira pri ministru prosvete, da dovoli 
prosvetnima oddelkoma v Ljubljani in Ma* 
riboru izdelati učne načrte za vse kategorije 
šol teh dveh oblasti, ki hi bili prikladni na* 
šim razmeram. 

6. Pri sreskem poglavarju v Ptuju se za* 
prosi za vse upravitelje ormoškega okraja še 
tekom tega meseca pouka prost dan v svrho 
sestanka v Ormožu, da izdelajo skupno učni 
načrt za vse kategorije osnovnih šol ormo« 
škega okraja po dosedaj došlih oblastvenih 
navodilih. Je to neobhodno potrebno, ker se 
bo drugače zopet vršilo na vseh šolah Ikvar« 
ljivo laviranje pri izbiri učne snovi skozi vse 
leto, kakor se je to vršilo pretekli leti. 

7. Poverjeništvo naj izposlujie, in p.r.ipo« 
more, da izda tov. Dolgan svojo, sedaj v 
»Učit. Tovarišu« izhajajočo snov o »Kmet« 
sko delovni šoli« v posebni brošuri. 

IV. Izvenšolsko delo: 70% učiteljstva 
deluje pri raznih prosvetnih, gospodarskih, 
telovadnih i. dr. društvih. 

V. Volitev novega odbora je imela, sle« 
deči uspeh: Predsednik Adolf Rosina. Od« 
borniki: Drago Pinterič, Ljudevit Belšalk, 
Vlado Klemenčič, Vlado Porekar, Olga Sija* 
nec. Namestniki: Rado Bitenc, Ciril Kafol, 
Cilka Kukovec. 

VI. Slučajnosti: Odslej se vrše zborova* 
nja.. vsakikrat ob 9. uri. 

Društvo pristopi kot! član k »Narodni 
odbrani« v Mariboru. 

V bodoče se bodo naznanili šolski obla« 
sti oni tovariši in tovarišice, ki se le .za kra« 
tek hip prikažejo pri zborovanju, potem pa 
se brez opravičila odstranijo. Ako imajo 
pouka prost dan, morajo vztrajati do konca. 

Prihodnje zborovanje bo 15. decembra v 
Ormožu. 

+ UČIT. DRUŠTVO ZA ŠMARSKO* 
ROGAŠKI OKRAJ jta imelo svoj občni zbor 
dne 20. oktobra 1928 v Rogaški Slatini. 

I. Situacijsko poročilo. V okraju je 95 
učiteljskih oseb, število članstva 93, udele« 
ženoev 68. 

Ker je bil predsednik tov. Glinšek za« 
držan, otvori občni zbor podpredsednik tov. 
Cenčič ter prečita dopise. 

Tajniško letno poročilo je odpadlo, ker 
tajnica ta čas ni bila navzoča. 

Blagajniško poročilo je podal tov. Fink. 
Račune sta pregledala tov. nadzornik Črnigoj 
in tov. Stefancioza ter našla iste v najlepšem 
redu. 

Sledile so volitve, pri katerih se jo kon« 
stituiral sledeči odbor: predsednica Eliza Ku« 
kovec, zač. šolska uprav, v Stopercah; pod« 
predsednik Miloš Verk, šolski uprav, pri Sv. 
Križu; tajnik Tone Stefancioza, šolski uprav, 
pri Sv. Juriju pod Donačko goro; namestnica 
Vida Mulej, učiteljica v Šmarju; blagajnik 
Tone Fink, učitelj v Šmarju; namestnik Fran 
Korbar, šolski upfrav. v Št. Petru na Medved« 
jem selu; odborniki: Fran Bolle, šolski uprav. 
na Ponikvi; Ivan Glinšek, šolski up.rav. v 
Rogaški Slatini; Josip Cenčič, šolski uprav, v 
Rogatcu; namestniki: Ela Kurbus, učiteljica 
pri Sv. Križu; Jožica Ahtik, učiteljica v Ro« 
giaški Slatini; Josip Kincl, učitelj na Ponikvi; 
pregled, računov: R. Predan, učit. v Rogaški 
Slatini in Berce, učitelj v Šmarju. 

Na predlog blagajnika tov. F inka se 
oklene, da bo znašala članarina v tekočem 
šolskem letu 150 Din. Plačevala se bo v me« 
sečnih obrokih po položnicah. Zamudnikom, 
ki dva meseca ne bi poravnali članarine, se 
ustavijo stanovski listi. 

Za delegata za pokrajinsko lin glavno 
skupščino sta izvoljena tov. Verk in Štefan« 
cioza. 

II. Samoizobrazba in IV. Izvenšolsko 
delo. Zaradi prekratko odmerjenega časa so 
poročila odpadla. 

III. Reforma šole. Predavanje tov. Rup« 
nika o psihi otroka se zaradi pomanjkanja 
časa preloži na prihodnje zborovanje. 

V. Skičajnostji. Tov. nadzo.rnik Črnigoj 
priporoča ročne zemljevide v nabavo. 

Tov. Stefancioza predlaga, naj društvo 
protestira zoper odtegljaje za »Nabavljalno 
zadrugo« ter odtegljaje šolskim upraviteljem 
za stanarino. Društvo sklene vložiti omenjeni 
protest potom poverjeništva. 

Tov. Cenčič predlaga, naj društvo izpo« 
sluje. pri upravništvu »Mladinske Matice«, 
da smatra poštnino všteto v članarino, kakor 
je pri vseh drugih listih, da v bodoče ne bo 
treba posebej nakazovati 50 p. 

Prihodnje zborovanje bo 13. decembra 
t. 1. v Rogatcu. 

+ ZBOROVANJE UČIT. DRUŠTVA 
ZA MARIBOR IN BLIŽNJO OKOLICO 
se je vršilo na dan 16. septembra 1928 v Ma« 
riboru na III. deški osnovni šoli. Začetek 
zborovanja ob lA9. uri. Vseh učiteljev v Ma« 
riboru je 142, včlanjenih 125, navzočih 84, 
t. j . 67"2%. Večina nenavzočih službuje na 
prosveti in vadnicah. 

Predsednik tov. Skala otvori zborovanje, 
pozdravi navzoče, zlasti nove člane, omenja 
.zadnje zborovanje v Št. Lenartu in preide na 
dnevni red. 

I. Dopisi. Na podlagi dopisa o okrajnih 
učiteljskih knjižnicah se izvoli za ureditev 
okrajne učiteljske knjižnice za Maribor levi 
breg tročlanski odbor, ki ga sestavljajo tov. 
Vauda, Vomer in Jazbečeva. 

Vabilo oblastnega odbora .»Narodne od* 
brane« v Mariboru naj učiteljsko društvo 
pristopi kot član, se zavrne s pripombo, da 
društvo v celoti ne pristopi, pač pa lahko pri« 
stopijo poedini člani učiteljskega društva. 

O dopisu Učiteljskega doma govori tov. 
Hren in apelira na zborovalce, da se oprimejo 
te naše gospodarske organizacije. 

Dopis poverjeništva UJU v Ljubljani o 
sklepih pokrajinske skupščine v Celju se 
prečita in vzame na znanje. 

II. Situacijsko poročilo: Predsednik orne« 
nja dogodke v društvenem življenju po zbo« 
rovanju v Št. Lenartu. Nato poda poročilo 
o državni skupščini v Mariboru. O pokrajin* 
ski skupščini v Celju poroča tov. Vrane, ki 
poda v svojem poročilu vse glavne zadeve, 
ki so se obravnavale na tej skupščini. Po 
obeh poročilih poda tov. Vrane kot delegat 
za II. samoizobraževalni tečaj v Ljubljani 
poročilo tudi o tem. Po poročilu stavi glede 
na samoizobraževalno akcijo mariborskega 
učiteljskega društva predlog, ki ga društvo 
soglasno sprejme. (Tekst predloga ima po« 
sebna priloga). 

III. Slučajnosti: Prvi govori tov. Alt o 
»Samopomoči«. Opozarja člane te ustanove, 
da urede svoje obveznosti. Za njim se oglasi 
tov. Vomer z resolucijo glede na nehigijemič« 
nost prostorov oziroma poslopja II. dekliške 
osnovne šole vobfle. O resoluciji se razvije 
debata, ki se završi s soglasnim sprejetjem 
resolucije in predloga, da se pozovejo vsi 
naši zastopniki, ki so člani društva, da podpre 
resolucijo na pristojnih mestih. (Tekst reso* 
lucije na posebni prilogi). 

Tov. Malenšek poziva društvo in povero 
jeništvo, da prično borbo za naš materijalni 
dobrobit in priporoča, da se naslovi apel na 
srbske tovariše, da se v tej borbi solidarizi* 
rajo z nami. 

Daljie se sprejme predlog, da se članarina 
za »Pedagoško centralo« pobira na isti način 
kot članarina za društvo. 

Slednjič se razvije pri tej točki dnevnega 
reda dolga, burna, a stvarna debata o pouku 
nemščine kot neobveznega predmeta na slo* 
venskih osnovnih šolah v Mariboru. V de* 
bato posežejo mnogi tovariši s stvarnimi ute* 
meljitvami, ki govore proti upeljavi tega po* 
uka. Manjša skupina tovarišev zagovarja tak 
pouk. Debata se završi s sprejetjem predloga 
z večino glasov (protiglasov 6), da so nem* 
ščima (kot predmet) popolnoma ukine na 
slovenskih osnovnih šolah in to iz pedago* 
ških in nacionalnih razlogov. 

Ker se nihče več ne oglasi k besedi, za* 
ključi predsednik zborovanje. 


